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Žáci třídy OA4A Veronika Černá, Kamila Holubová a Tomáš Horký se 
zúčastnili 10. ročníku soutěže „Účtování versus účetnictví“, kterou po-
řádala Vysoká škola polytechnická Jihlava. S velkým náskokem jsme 
se po vyřešení náročného testu umístili na 1. místě a zároveň vytvořili 
rekord úspěšnosti řešení testu za  celých 10 let konání této soutěže. 
Odměnou nám byly hodnotné ceny od sponzorů soutěže. Velké podě-
kování patří samozřejmě paní učitelce Ing. Ireně Ščukové.

Veronika Černá (OA4A)

Děkuji V. Černé, K. Holubové a T. Horkému za vzornou reprezenta-
ci naší školy na soutěžích z účetnictví, kterých se během posledních 
dvou let studia účastnili, vždy se umístili na předních místech. Vím, že 
předmět účetnictví není zrovna mezi žáky oblíbený vzhledem k nároč-
nosti obsahu předmětu a neustálým změnám a o to více si toho cením 
a věřím, že získali nové zkušenosti do svého dalšího profesního života. 
Možná to bude motivace pro ostatní studenty. 

Ing. I. Ščuková

Zlato z Nitry
(Nitra 19.–22. 3. 2024)
Na letošním mezinárodním Gastrofestivalu 
v  Nitře 2024 se náš tým číšníků (Aneta 
Fazekasová a Martina Teplá z HT3) a kucha-
řů (Petra Urbanová z PO1, Anna Svobodová 
z  RGF1) mohl pochlubit dvojnásobným zla-
tým úspěchem. S  odhodláním a  vášní jsme 
předvedli naši kreativitu a  profesionální 
dovednosti, které nás dovedly až na  nej-
vyšší příčku v  soutěži. Porazili jsme týmy ze 
Slovenska, Česka, Chorvatska i Francie. Jsme 
moc rádi, že jsme se této soutěže mohli zú-
častnit, a  také děkujeme učitelům, kteří nás 
připravovali, za  jejich píli, trpělivost a  vá-
šeň pro gastronomii. Tato zkušenost nám 
poskytla možnost prezentovat naši práci 
na  mezinárodní úrovni a  přinesla nám neza-
pomenutelné zkušenosti.

Soutěžní tým

Účtování versus účetnictví
(Jihlava 10. 1. 2024)

18. května  více na str. 4
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V Z D Ě L Á N ÍV Z D Ě L Á N Í
Gastro 
koutek - 
velikonoční beránek
(Učební den - obor cukrář)
Sladký velikonoční beránek vznikl jako sym-
bol dříve rozšířeného skopového masa, které 
bylo v  době skončení velikonočního půstu 
na  české jídelní tabuli hojné. Jako obřadní 
pokrm byl známý už od středověku. Nikdo už 
ovšem nezjistí, zda se velikonočním berán-
kem rozumí dnešní sladké pečivo ve stovkách 
variant nebo pokrm z jehněčího masa. V křes-
ťanství beránek symbolizuje Beránka božího, 
nevinného, čistého a  poslušného beránka, 
který byl obětován za hříchy. Beránek se vždy 
pekl na bílou sobotu. Velikonoční beránek se 
nejčastěji peče z  klasického třeného těsta, 
může být ale i kynutý. Ve Francii v některých 
domácnostech jí  beránka s  pečenými zkara-
melizovanými jablky. Recept na  našeho veli-
konočního beránka: 160g polohrubé mouky, 
140g cukru moučka, 100g másla, 30g strouha-
ných vlašských ořechů, 2ks vajec (rozdělíme 
bílky a  žloutky), 1lžíce rumu, 60g vlažného 
mléka, ½ sáčku vanilkového cukru, ½ sáč-
ku kypřícího prášku do  pečiva - cukr, máslo 
a žloutky třeme, přidáme vanilkový cukr, mlé-
ko, ořechy a rum, pak přidáme mouku s práš-
kem do  pečiva,  nakonec opatrně vmícháme 
sníh z bílků.

UOV Eva Valová

Vyučující se stala modelkou
(Třebíč 22. 1. 2024)
Žáci třetího ročníku oboru kadeřník absolvovali odbor-
né školení pod vedením profesionální kosmetičky Edity 
Křípal. Školení bylo zaměřeno na péči o pleť a líčení ve sty-
lu 30. let. Právě s tímto tématem se žáci setkají při zpraco-
vání samostatné odborné práce k závěrečným zkouškám. 
Zajímavé bylo, že modelkou se pro tento den stala jedna 
z vyučujících odborného výcviku.

UOV oboru kadeřník

Fair trade - nová mapa v naší škole

Svět v  souvislostech - 
mapa o  rozměru 180 
x 115 cm upozorňuje pomocí šedesáti jevů 
zařazených do šesti tematických celků na ak-
tuální problémy ve  světě, jejich příčiny a  do-
pady týkající se lidí i  přírody. Prozkoumejte, 
proč lidé na  naší planetě čelí chudobě, so-
ciálním nerovnostem nebo klimatické krizi. 
Mapa zároveň ukazuje několik pozitivních 

příkladů ze světa včetně fungování 
systému Fairtrade. Jevy v  mapě po-

pisují témata klimatické změny, pracovních 
podmínek, koloniální historie, propojenosti 
světa, aktivních hnutí za  změnu a  Fairtrade. 
Všech 60 jevů je na mapě popsaných jednou 
větou, kterou však doplňuje obsáhlé vysvět-
lení na adrese www.fairtrade.cz/mapa. 

Mgr. Jitka Vejtasová
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Společenské 
účesy
(Třebíč 4. 3. 2024)

Kadeřník je umělec, jeho plátnem jsou vlasy, 
nástrojem hřeben a  nůžky, jeho inspirací je 
svět kolem nás. Naší inspirací tentokrát byla 
školitelka a  kadeřnice Ivana Valešová, která 
nás zdokonalila v  tvorbě společenských úče-
sů. Nesměla chybět ani ukázka kladené vlny, 
která je součástí praktické závěrečné zkouš-
ky, a která byla v podání paní školitelky velmi 
inspirativní.

KA3

Nové poznatky od firmy Matrix
(Třebíč 22. 1. 2024)
V  rámci odborného výcviku 
se třída KA1 zúčastnila ško-
lení firmy Matrix s  lektorkou 
Zuzkou, které bylo tento-
krát zaměřeno na základy bar-
vení vlasů.  Žáci v  teoretické 
části pracovali se vzorníkem 
barev a  barevným kruhem, 
v  praktické části pak barvili 
své spolužáky a  uplatnili tak 
nově nabyté vědomosti. 

UOV oboru kadeřník

Základní Barber školení
(Třebíč 26. 2. 2024)

Žáci druhého ročníku oboru kadeřník absolvovali školení na  Barber střihy a  úpravu vou-
sů. Lektor Tomáš Kotek nás dokázal zaujmout svým přátelským přístupem, nadšením pro obor, 
názorným a srozumitelným výkladem.

KA2
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Barber střihy
(Třebíč 19. 2. 2024)

Žáci třetího ročníku oboru kadeřník absolvovali školení pod vede-
ním zkušeného lektora Tomáše Kotka. Toto školení bylo zaměřeno 
na složitější střihy, úpravu a barvení vousů. Zajímavé bylo pozoro-
vat i opalování uší. Na obou modelech byly vidět obrovské změny. 
Tomáš opět všechny přítomné uchvátil svým talentem a humorem. 
Jelikož se závěrečné zkoušky kvapem blíží, jsme rádi za každou pří-
ležitost ke zdokonalení, kterou nám vyučující odborného výcviku 
nabídnou. 

KA3

Cambridge zkoušky nanečisto
(Třebíč 23. 2. 2024)
V pátek měli naši studenti 
možnost vyzkoušet si nane-
čisto zkoušky z  anglického 
jazyka, Cambridge English 
Qualifications. Takzvaný Mock 
test pořádáme ve  spoluprá-
ci s  jazykovou školou PARK 
z  Brna. Této moznosti využilo 
celkem 90 studentů, 76 je pří-
mo z  naší školy. Zanedlouho 
po  vykonání zkoušky žáci do-
stanou výsledky a  zpětnou 
vazbu k  jejich výkonu s  do-
poručením jazykové úrovně, 
ve  které by mohli zkoušku 
složit.

Mgr. Dominika Mrhová

MOTIVAČNÍ SEMINÁŘ NA TÉMA:

Cambridge 
English 
Qualifications
(Třebíč 1. 3. 2024)
Prvního březnového dne  k  nám 
do  školy zavítala Martina ze zkouš-
kového centra P.A.R.K., ve kterém se 
zaměřují na  skládání jazykových 
zkoušek Cambridge. Martina stu-
dentům zkoušky představila a  se-
známila je s  formátem jednotlivých 
úrovní. Studenti získali také informa-
ce o výhodách, které jsou spojeny se 
získáním certifikátu.

Mgr. Dominika Mrhová

Žáci v roli tazatelů
V souvislosti s přednáškou o organizaci cestovního ruchu na Třebíčsku, kterou si pro studenty cestov-
ního ruchu přiravila pani Pacalová z oddělení incomingu MÚ Třebíč, se na nás obrátila destinační kan-
celář Třebíčsko - Moravská Vysočina s žádostí o dotazníkové šetření. Kancelář v současné době řeší 
novou podobu brandu destinace a prostřednictvím studentů chtěli zjistit odpověď na otázku, co si 
lidé představí, když se řekne Třebíčsko. Studenti měli za úkol oslovit 5 respondentů různých věkových 
kategorií, kteří měli tuto otázku zodpovědět, a každý z nich mohl uvést 1 - 3 různé nápady (např. ba-
zilika, věž, židovská čtvrť, Jaderná elektrárna Dukovany, herec Donutil, festival Zámostí, Polankafest, 
zámek Jaroměřice apod.). Studenti se úkolu chopili v zásadě svědomitě a nelehké shrnutí odpovědí 
pak zajišťovala Ing. Vlasáková. Každopádně to byla zajímavá zkušenost. Již asi před 10 lety jsme se 
většího šetření o cestovním ruchu v Třebíči zúčastnili taktéž. Tenkrát si studenti mohli i trochu finanč-
ně přilepšit, dotazníky byly totiž honorované.

Ing. Daniela Vitásková
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PETER BLACK: 

To the theater  
for knowledge  
and entertainment
(Třebíč 18. 1. 2024)
In January, first-

-year students 
of OAHS Třebíč 
went to see an 
English-Czech 
theater perfor-
mance called 
Peter Black. 
The event took 
place in the 
National house 
in Třebíč.

The theme of the performance was the 
life of a man named Peter Black, who lost 
everything overnight and became ho-
meless. The play has a  comedic feel but 
shows a  situation that no one in society 
would want to get into.

The entrance fee was 90 CZK. The du-
ration of the performance was 1 hour 20 
minutes.

The play received great applause from 
both students and teachers.

Jan Soudný (CR1), David Oravec (CR1)

Návštěva vánočního Londýna
(Londýn 4. 12.–8. 12. 2023)
V prosinci minulého roku jsme 
byli se spolužáky na  zájezdu 
v  Londýně. Jeli jsme s  cestov-
ní kanceláří Scholare a  viděli 
jsme spoustu věcí. O pár z nich 
se s vámi níže podělím.

Vyrazili jsme z  Třebíče 
v pondělí v půl jedné odpoled-
ne směrem k  hraničnímu pře-
chodu Rozvadov. Okolo šesté 
hodiny večerní jsme pak pře-
kročili hranice s  Německem 
a  přes něj jsme se vydali dál. 
Přes Belgii, kde jsme projížděli 
i  Bruselem, jsme pak dorazili 
do  přístavu Calais ve  Francii. 
Nejdříve jsme museli projít pa-
sovou kontrolou. Bez větších 
potíží jsme prošli jak u Francouzů, tak u Britů. 
Poté nás pustili k trajektu, kde jsme se nalodi-
li. Zhruba v pět ráno jsme vypluli, moře bylo 
ten den klidné. Z přístavu v Doveru jsme pak 
vyjeli do Londýna, kam jsme se dostali v osm 
hodin ráno jejich času.

Všichni jsme byli rozlámání po 22 hodinové 
cestě v  autobuse, a  proto jsme byli rádi, že 
jsme konečně mohli být na místě a pustit se 
do  objevování. Naší první zastávkou se stal 
Greenwich, kde jsme si prohlédli nultý poled-
ník a byl odsud i hezký výhled na “City&rdquo; 
a  Královskou námořní akademii. Toho dne 
jsme pluli lodí po Temži, navštívili jsme pev-
nost Tower of London, katedrálu sv. Pavla 
a  památník Velkého londýnského požáru, 
který se udál v roce 1666. Také jsme ochutnali 
tradiční jídlo „Fish & Chips“.

Další den, tedy ve  středu, nás čekala 
prohlídka dvou muzeí - Přírodovědného 
a  Victoriina a  Albertova muzea, ve  kterém 
se nachází spousta uměleckých a  historic-
kých děl. Okolo poledne jsme se pak metrem 

přesunuli na Oxford Street, kde jsme dostali 
čas na  nákupy. Předtím jsme se ještě stavili 
u  Kensingtonského paláce, ve  kterém  dříve 
bydlela princezna Diana. Dále jsme měli mož-
nost návštívit velký vánoční trh v Hyde Parku, 

který se nachází na jednom konci již zmiňova-
né Oxford Street. Někteří z nás využili příleži-
tost k návštěvě slavné Baker Street, kde byd-
lel v domě 221b Sherlock Holmes v románech 
od spisovatele A. C. Doyla. 

Ve čtvrtek jsme se šli podívat k Buckingham-
skému paláci, kde se bohužel toho dne ne-
konala výměna stráží. Dále jsme prošli přes 
Westminsterské opatství, budovy parla-
mentu a  Tower Bridge k  Londýnskému oku. 
Zde jsme měli zakoupeny lístky na projížďku 
a mohli jsme si proto vychutnat úchvatný vý-
hled na  Londýn z  výšky. Také jsme se zasta-
vili na Trafalgarském náměstí, kde se nachází 
Národní galerie a také socha slavného admi-
rála Nelsona, který vedl britské námořnictvo 
ve vítězné bitvě u Trafalgaru proti napoleon-
skému vojsku.

Jako poslední bych zde zmínila Čínskou 
čtvrť,  kde jsme zašli do  typické čínské re-
staurace. Spousta podniků je zde rodinných 
a dědí se z generace na generaci. Zde na nás 
dýchla úplně jiná atmosféra než ve  zbytku 
Londýna.

Pak už nás čekal odjezd domů. Při vyplutí 
z přístavu v Doveru jsme ještě měli možnost 
zahlédnout krásné a známé Bílé útesy.

Celkově hodnotím zájezd velice pozitivně, 
myslím, že se moc vydařil.

Barbora Janoušková (CR3)

Život  
v daleké Kanadě
(8. 2. 2024)

Ve čtvrtek pro-
běhla beseda 
s Georgem, který 
12 let žil a  pra-
coval v  Kanadě. 
George žákům 
druhých ročníků 
studijních obo-
rů povyprávěl 
nejen o  krásách 
této země, ale 

i o svých zajímavých životních zkušenostech. 
Na závěr zodpověděl dotazy, které si žáci při-
pravili. Příjemné setkání probíhalo samozřej-
mě v angličtině.

Mgr. Dominika Mrhová
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Za pracovními zkušenostmi do Portugalska, ale i jinam a jinak
(Portugalsko 29. 1.–19. 2. 2024)
Naše škola Obchodní akademie a  Hotelová 
škola Třebíč má dlouholeté zkušenosti s  or-
ganizací stáží do  zemí v  rámci Evropské 
unie. Za  pracovními zkušenostmi mohou vy-
cestovat naši žáci ze všech oborů naší školy, 

a  to do  Španělska 
(Malaga a  Tenerife), 
Rakouska, Irska 
a  Portugalska. V  le-
tošním roce v  mě-
sících leden-únor 
jsme měli možnost 
vyslat celkem 16 
žáků do malebného 
historického města 
Braga v Portugalsku 
na třítýdenní pobyt 

v  rámci programu Erasmus+, kde získávali 
pracovní zkušenosti v  podnicích a  restaura-
cích dle studovaného oboru. Se zahraničními 
partnery v Braze spolupracujeme již několik 
let a stáže našich žáků se nám v této destinaci 
osvědčily. Náklady na realizaci stáží jsou plně 
hrazeny z prostředků programu Erasmus+.

Stáže se zúčastnili žáci oborů cukrář, ob-
chodní akademie, kuchař-číšník, gastro-
nomie a  hotelový management, cestovní 
ruch, reprodukční grafik a  florista. Cukráři 
pracovali v  cukrárně, kde se naučili vyrábět 
tradiční portugalskou specialitu - vanilkové 
rohlíčky, žáci oborů kuchař-číšník a  gastro-
nomie a  hotelový management pomáhali 
s přípravou jídel v kuchyni a obsluhovali tam-
ní klientelu v  restauraci. Naučili se také pra-
covat s  mořskými plody a  připravit typické 
portugalské jídlo - tresku bacalhau na několik 
způsobů. Žákyně oboru obchodní akademie 

vykonávala administrativní činnost v  agen-
tuře, žáci z  oboru cestovní ruch pracovali 
v cestovní agentuře, floristka pracovala v ob-
chodě s  květinami a  žáci oboru reprodukční 
grafik vytvářeli propagační materiály o měs-
tě Braga v  programech Adobe Illustrator 
a  CorelDraw. Ve  volném čase žáci poznávali 
krásy a kulturu Portugalska, kdy se zúčastnili 
výletů do přístavního města Porto a hlavního 
města Lisabonu. Též viděli Atlantický oceán či 
katedrálu Viana do Castelo.

Ze stáže si žáci odvezli Osvědčení o absol-
vování praxe vydané v  podnicích a  organi-
zacích, kde pracovali, a  Europasy v  českém 
a  anglickém jazyce. Oba dokumenty mohou 
v  budoucnu využít k  doložení absolvování 
zahraniční stáže ve svém dalším profesním či 
studijním životě.

Naše škola se letos opět zapojila do progra-
mu Erasmus Pro, nabídla tak našim žákům 
možnost pracovat v  irském Dublinu. Jedná 
se o dlouhodobé stáže v délce 3 měsíců, ob-
vykle v letních měsících. Tyto pracovní stáže 
nahrazují povinnou praxi v  rámci jejich stu-
dia u maturitních oborů obchodní akademie, 
gastronomie a  hotelový management a  ces-
tovní ruch. Na dlouhodobých stážích žáci zís-
kají spoustu nových zkušeností ve svém obo-
ru a kromě toho si i vyzkouší, jaké je to starat 
se sám o sebe v cizojazyčném prostředí.

Dovednosti získané na  realizovaných stá-
žích a  informace k  programům naše ško-
la každoročně prezentuje na  akci Erasmus 
Days, která probíhá přímo ve  škole. V  rámci 
Erasmus Days účastníci realizovaných stáží 
poskytují informace o  svých zkušenostech 
žákům nižších ročníků na naší škole a předvá-
dí, co se naučili na stáži.

Informace o  ak-
tivitách programu 
Erasmus a  doved-
nosti ze stáží jsou 
rovněž propago-
vány i  na  dalších 
akcích školy, jako 
je vánoční výsta-
va, dny otevře-
ných dveří a  Junior 
Show, které probí-
hají na  naší škole 
každý rok.

Naše škola je rovněž zapojena do  sítě 
Euroučňů, která je součástí programu 
Erasmus+ a  sdružuje bývalé účastníky prak-
tických stáží v odborném vzdělávání. Pro le-
tošní rok budou reprezentovat naši školu dva 
žáci z oboru cukrář a jedna žákyně oboru de-
signér v reklamě, kteří budou sdílet své zku-
šenosti nejen s ostatními studenty z různých 
škol na  akcích pořádaných Domem zahra-
niční spolupráce v  Praze, ale také na  akcích 
na naší škole - dny otevřených dveří, exkurze, 
výstavy, prezentace pro současné i  budoucí 
stážisty, prezentace v místním tisku, ve škol-
ním časopise a  prostřednictvím sociálních 
sítí.

Pro naše žáky jsou všechny stáže programu 
Erasmus velkou životní zkušeností, učí se sa-
mostatnosti, zodpovědnosti, poznají styl prá-
ce v zahraničí a získají nové poznatky ve svém 
oboru. Komunikace v  cizím jazyce je pro ně 
velice přínosná, naučí se nebát se používat 
cizí jazyk. V  neposlední řadě poznají kulturu 
a zvyky v daných destinacích. Neboj se tedy 
zapojit také ty!

Mgr. Kamil Novák, Mgr. Pavla Malcová

Kurz studené kuchyně
(26.–29. 2. 2024)
Na naší škole Obchodní akademii a Hotelové 
školy Třebíč proběhl kurz moderní studené 
kuchyně, kterého se zúčastnili žáci studijní-
ho oboru Gastronomie a  hotelový manage-
ment, učebního oboru Kuchař-číšník a  také 
učebního oboru Cukrář. Tento kurz vedla 
lektorka Ing.  Veronika Přepechalová, která 
u  nás ve  škole studovala obor Gastronomie 
a  hotelový management. V  současné době 
se naplno věnuje gastronomii. Kurz moder-
ní studené kuchyně zahájil pan zástupce 
Nováček s  paní učitelkou Necidovou, která 
zabezpečovala kurz logisticky. Všichni účast-
níci kurzu obdrželi složky, které obsahovaly 
receptury k jednotlivým pokrmům. Na tomto 
kurzu jsme pracovali pro nás  s  netypickými 
potravinami jako jsou například: fenykl, ta-
piokové kuličky, tofu a piniové oříšky, aj. Díky 
tomuto kurzu jsme měli možnost vyzkoušet 

studené pokrmy různých cizích ku-
chyní,  například z  izraelské kuchyně 

- Hummus a Falafel (Hummus je velice 
výživná kašovitá pomazánka z  cizr-
ny a  sezamové pasty a  pod názvem 
Falafel se skrývají pečené placičky 
z  vařené cizrny), z  asijské kuchyně - 
asijská omáčka, nakládaná zelenina 
a asijský salát. Během kurzu jsme byli 
rozděleni do  týmů po  třech žácích 
a společně jsme připravovali výrobky moder-
ní studené kuchyně po  následující čtyři dny. 
Současně jsme se učili spolupracovat ve sku-
pinkách. Poslední den kurzu jsme obhajovali 
naše znalosti též písemným testem. Následně 
jsme si nachystali rautovou tabuli, kde jsme 
prezentovali velmi pestrou a  širokou škálu 
všech našich připravených výrobků studené 
kuchyně. Výrobky na rautovém stolu předsta-
vily naše týmy žáků i panu řediteli Novákovi, 

který všem účastníkům kurzu moderní stu-
dené kuchyně předal společně s  lektorkou 
kurzu certifikáty. Kurz nám přinesl mnoho 
inspirací do  praktického i  odborného života. 
Rozhodně některé pokrmy zařadíme do  na-
šeho jídelníčku. Všechny pokrmy vypadaly 
velmi esteticky a lákaly ke konzumaci.

Děkujeme naší škole, že nám umožnila se 
dále rozvíjet v oboru gastronomie.

Eliška Klementová (HT2)

Stáže pro naše Studenty byly Spolufinancovány z  programu evropSké unie eraSmuS+.
Veškerá sdělení Vyjadřují pouze názor autora (Mgr. paVla MalcoVá), národní agentura a koMise neodpoVídá za uVe-
dené inforMace.
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Úspěšná třebíčská  
cestovní agentura očima 
svého zakladatele
Marketingový ředitel a  spoluzakladatel 
úspěšné onlinové cestovní agentury Zájezdy. 
cz si našel ve svém vytíženém pracovním týd-
nu čas na  přednášku pro studenty cestovní-
ho ruchu. Pan Václav Petr, úspěšný třebíčský 
podnikatel, představil CA od  jejich začátků 
v  roce 2000, přes krizovou koronavirovou 

dobu až po opětovný restart v roce 2022. V za-
jímavé a obsažné prezentaci zmínil různé as-
pekty činnosti CA. Přednáška byla přínosem 
pro další studium cestovního ruchu i pro pří-
pravu na maturitu.

Ing. Daniela Vitásková

Školní cestovní kanceláře 
na veletrhu fiktivních firem v Brně
(Brno 30. 1. 2024)
V úterý 30. ledna se třída CR4 zúčastnila 17. 
ročníku regionálního veletrhu fiktivních fi-
rem v  Brně. Na veletrhu jsme prezentovali 
naše dvě fiktivní cestovní kanceláře No Stress 
a  Bon Appetit, které spravujeme ve  škole 
v  rámci předmětu fiktivní firma. Soutěžili 
jsme v mnoha kategoriích, jako např. nejlepší 
prezentace, nejlepší stánek, nejlepší katalog, 
nejlepší reklamní klip, leták a vizitka. Celkem 
na  veletrhu soutěžilo 34 fiktivních firem. 
Náročnost zpracování materiálů pro veletrh 
byla značná a  studenti museli věnovat hod-
ně svého času mimo výuku, aby se vzorně 
připravili.

Naší prací bylo nabízet a  prodávat naše 
fiktivní zájezdy zákazníkům, těm jsme pak 
vystavili fiktivní cestovní smlouvu a pokladní 
doklad, a  za  nákup od  nás dostali také cup-
cake od našich cukrářů. Také nás moc těší vel-
ký zájem, který o naše zájezdy byl. Dost jsme 
si věřili, a  proto pro nás bylo zklamáním, že 
vyhlašovali pouze první ceny v  jednotlivých 
disciplínách.  Bohužel se ani jedna z  našich 
firem neumístila na 1. místě. Organizátoři ne-
vyhlašovali ani 2., ba ani 3. místa, přišlo nám 
to trochu zvláštní, na většině soutěží oceňují 
i 2. a 3. pořadí.

Radost se dostavila hned druhý den, kdy 
nám organizátoři poslali výsledkovou ta-
bulku s  tím, že  obě naše firmy se v  mnoha 

kategoriích umístily na  velmi dobrých pozi-
cích. FF No Stress získala 2. místo v prezenta-
ci firmy v českém a anglickém jazyce, 2. mís-
to v  hodnocení prodejního stánku, 2. místo 
ve videospotu a 2. místo v reklamním letáku. 
FF Bon Appetit byla třetí ve zpracování firem-
ní vizitky a rovněž třetí ve videospotu. Takže 
velká škoda, že tato ocenění nepřišla hned 
ve veletržní den, radost by byla bezprostřed-
ní a větší.

Celou akci jsme s moc užili, na veletrhu pa-
novala přátelská atmosféra a pro nás všechny 
to byla úplně nová zkušenost, a proto doufá-
me, že se v budoucnu budeme moci zúčastnit 
dalších veletrhů fiktivních firem.

Lucie Štolová (CR4)

Badatelství 
v městské 
knihovně
(Knihovna Třebíč 16. 1. 2024)

Zápalné oběti jako protest proti různým dru-
hům útlaku.  16. ledna 2024 právě v  den 55. 
výročí tragického činu Jana Palacha jsme 
se studenty navštívili výstavu v  městské 
knihovně Třebíč. Po  uvedení všeobecných 
informací k  tématu se studenti ve  dvojicích 
pustili do  prozkoumávání příběhů lidí, kteří 
volili tuto extrémní cestu vyjádření politické-
ho a  občanského protestu. Studenti ve  dvo-
jicích zmapovali příběhy lidí, konkretizovali 
formy porušování lidských svobod a pak pří-
běh formou výkladu přednesli svým spolužá-
kům. Výstava přibližuje příběh 12 zápalných 
obětí, z nichž 3 byly z dnešní ČR. Práce s obra-
zovým materiálem a textem a jeho následná 
reprodukce je pro budoucí průvodce cestov-
ního ruchu jednou z klíčových dovedností.

Ing. Daniela Vitásková
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Stínování učitelů třebíčské OAHŠ v Dánsku
(Viborg listopad 2023)
Začátkem listopadu 2023 zavítaly čtyři pedagožky Obchodní akademie a Hotelové školy Třebíč do Dánska 
na střední školu ekonomického zaměření Mercantec v městě Viborgu na týdenní stáž stínování. Stáž mohla 
být realizována díky získané Akreditaci Erasmus v oblasti vzdělávání a přípravy.

Samotná stáž vyučujících  byla zaměřena 
na  posilování digitálních kompetencí žáků 
ve výuce a zařazování metody CLIL do výuky 
(pozn. autora - metoda CLIL zařazuje cizí ja-
zyk do nejazykových předmětů, na naší škole 
je to nejčastěji jazyk anglický).

Na úvod stáže nás čekalo seznámení s bu-
dovou školy,  vedením školy a  jednotlivými 
vyučujícími, tj. našimi mentory, u  kterých 
pak probíhalo vlastní stínovaní metod jejich 
práce.

Už při příchodu do  areálu  školy nás pře-
kvapilo nejen to, že školní budova byla velice 
moderní, ale hlavně, že byla plná příznačného 
dánského interiérového designu, který přispí-
vá k  wellbeeingu všech, kteří se v  takových 
místech pohybují. Zajímavý interiér budo-
vy navozoval pocit „hygge“ (pozn. autora - dle 

wikipedie je hygge dánské slovo, vyjadřující 
pohodový přístup k životu).

Po seznámení  s  našimi mentory jsme se 
odebraly do  jednotlivých tříd na  výuku růz-
ných ekonomických předmětů, kde jsme 
sledovaly metody práce našich dánských 
kolegů. Většina vyučovacích metod, které 
jsme měly možnost poznat, byla založena 
na  skupinové práci žáků, vlastním získávání 
informací a práci s otevřenými zdroji na inter-
netu. Žáci této školy téměř výhradně využíva-
li  vlastní notebooky, v  nichž měli  k  dispozici 
učebnice a pracovní sešity ve formě e-booku. 
Důraz byl  kladen na  odpovědnost žáků 
za vlastní vzdělávání, jakož i na odpovědnost 
za vlastní chování jednotlivce v  rámci kolek-
tivu, které se odráží například v tom, že sku-
pinové práce žáků v  hodinách se často ode-
hrávají nikoliv ve  třídách, ale ve  společných 
prostorách školy. Dále nás překvapilo,  že 
pedagogové na své žáky v průběhu přestávek 
vůbec nedohlíželi.

Po jednotlivých vyučovacích hodinách ná-
sledovala reflexe s  konkrétním vyučujícím, 
diskuze a porovnání s obsahem a metodami 
výuky, které využíváme u nás.

Součástí vzdělávání v Dánsku, podobně jako 
na naší škole, jsou i četné exkurze do místních 
firem za  účelem přiblížení praxe školnímu 

p r o s t ř e d í . 
V  rámci na-
šeho poby-
tu jsme jed-
nu takovou 
exkurzi také 
absolvova-
ly. Společně 
se žáky jsme navštívili  známou firmu 
Grundfos, kde nám byl představen systém ex-
pedice zboží v reálných podmínkách.

Podrobně jsme se také seznámily s fungo-
váním  dánského školního systému a  měly 
jsme možnost diskutovat i o evropských otáz-
kách, jako je udržitelnost rozvoje, začleňová-
ní cizinců a osob s omezenými příležitostmi, 
rozvoj digitálních technologií apod.

Všechny společně  jsme se na  konci stáže 
shodly na jejím přínosu jak pro vlastní profes-
ní rozvoj, tak i rozvoj naší školy do budoucna, 
neboť nově nabyté informace a odstínované 
metody práce našich dánských kolegů chce-
me aplikovat v rámci výuky. Současně chce-
me motivovat naše kolegy a kolegyně pomo-
cí workshopů a  ukázkových hodin  k  účasti 
na  podobné  stáži, kterou v  příštím pololetí 
plánuje uskutečnit naše škola ve  finských 
Helsinkách.

Mgr. Klára Herudková

Stáže pro pedagogy byly spolufinancovány z  programu Evropské unie Erasmus+.
Veškerá sdělení vyjadřují pouze názor autora (Mgr.  Klára Herudková), Národní agentura 

a Komise neodpovídá za uvedené informace.

Exkurze 
u okresního soudu
(28. 2., 18. 3. 2024)
Žáci třetích ročníků učebních oborů se v rám-
ci probíraného učiva o  trestním právu zú-
častnili exkurze na Okresním soudu v Třebíči. 
Pan Hladký nás po průchodu bezpečnostním 
rámem provedl jednotlivými částmi budovy 
s  fundovaným komentářem. Dozvěděli jsme 
se, že soudci studují případy nahoře v  klid-
ném podkroví, naopak v podzemních prosto-
rách se ukrývá archiv soudu. Nebyli jsme sice 
přímými svědky projednávání, ale mohli jsme 
navštívit jednu ze šesti soudních síní, kde 
jsme vyslechli spoustu zajímavých případů 
z  praxe týkajících se převážení obviněných, 
kontroly domácího vězení apod.

K.K., KA3: „Nejvíc mě zaujal sklad ulože-
ných spisů, kde může spis být i 70 let.“

I. H., KA3: „ Překvapilo mě, že budova sou-
du pochází z roku 1923 a že je tam zaměstná-
no tolik lidí - justiční stráž, dvanáct soudců...“

Mgr. Hana Švecová

Projektový týden v německém jazyce
(18.–22. 12. 2023)
V jednom z  prosincových týndů loňského 
roku proběhl na  naší škole projektový tý-
den v  německém jazyce. Již podruhé se sta-
la lektorkou tohoto projektu  rodilá mluvčí 
z Německa, Mgr. Linda Skrobucha. Zúčastnili 
se ho vybraní žáci maturitních oborů, kon-
krétně ze tříd OA3A, OA3B, HT3, CR3.

Cílem projektového týdne bylo zdoko-
nalit znalosti v  německém jazyce, zlepšit 
komunikaci a  naučit se zásady správného 
prezentování.

Naším hlavním úkolem 
bylo vytvořit prezentaci, 
která se týkala našeho obo-
ru. Na  konci týdne jsme ji 
odprezentovali před naši-
mi učiteli, spolužáky a  ná-
vštěvou z  MANN+HUMMEL. 
Prezentace se všem povedly 
a celý týden jsme si moc užili. 
Každý z nás obdržel certifikát 
a malou sladkou odměnu.

Aneta Zikánová,  
Bára Nahodilová (OA3B)
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V Á N O Č N Í  V Ý S TA V AV Á N O Č N Í  V Ý S TA V A
Cukráři
(Třebíč 13. 12. 2023)
Návštěvníci si u nás mohli 
vyzkoušet pletení vánoč-
ky z  6 a  8 pramenů, zdo-
bení perníčků ve  tvaru 
baňky, které šly následně 
využít jako ozdoba na vá-
noční stromeček. Dále 
si u  nás všichni mohli 
zakoupit horkou čokoládu, vafle, případně 
výrobky, které naši žáci vyrábějí  na  školní 
recepci. 

kolektiv UOV oboru cukrář

Vánoční rej 
v grafické dílně

Letošní vánoční výstava byla spojena se dnem 
otevřených dveří. Pro nás grafiky byla malin-
ko netradiční v tom, že jsme měli určený jiný 
prostor než náš oblíbený prostor tzv. „za krč-
kem“. Nedílnou součástí naší prezentace byl 
fotokout a  také ukázky prací našich žáků. 
Návštěvníci tak mohli nakouknout do tvorby 
v  softwarech Adobe Illustrator, Photoshop 
a  InDesign. Ke  zhlédnutí byl 3D tisk, kde se 
tiskly například vykrajovátka na vánoční cuk-
roví, které si mohli návštěvníci zakoupit. Dále 
si mohli vytvořit svoji originální tašku - buď 
ručně kreslenou, nebo vytupovanou pomocí 
vytvořených šablon na 3D tisku.

Ve vedlejší místnosti byla další část grafic-
ké dílny z  řad designerů v  reklamě, kde byly 
ke zhlédnutí další stroje - laserový gravírovací 
stroj, kde probíhala výroba vánočních deko-
rací ze dřeva, vyšívací stroj a 3D pero. Zde si 
mohli návštěvníci vyzkoušet tvorbu jednodu-
chých motivů a  nesměla chybět ani ukázka 
ručního krasopisu, tzv. moderní kaligrafie.

Při vánoční výstavě proběhla soutěž o nej-
krásnější vánoční přání. Výhru za první místo 
si odnesla Marie P. (AD3), za druhé a třetí mís-
to to byly Natálie S. (PO1) a Denisa T. (OA3B). 
Gratulujeme!

UOV grafická dílna

Designeři

Na vánoční výstavu si žáci společně s učiteli 
ODV oboru florista a designer v reklamě při-
pravili výstavku laděnou do vánočních tónů 
a  barev. Připravili jsme květinové vánoční 
vazby, zdobené nádoby, balení pro děti s de-

korativním dozdobením. Na workshop jsme 
měli připravenou výrobu ozdob na  strome-
ček - andílci z vlny a papíru.

Klára Sobotková, Martina Menčíková, 
Veronica Maltese, Dominika 

Žilková, Lenka Novotná (AD2)
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VÁNOČNÍ VÝSTAVAVÁNOČNÍ VÝSTAVA D E ND E N
Kadeřníci
Vánoční výstava je vždy příjemným zakon-
čením roku. Krásná atmosféra, pohoda, pří-
jemné chvilky s přáteli a k tomu se nechat 
opečovávat od  našich kadeřnic. Co víc si 
může člověk přát? Masáž rukou pro relaxaci 
a  zahřátí. Vlnité vlasy pro inspiraci na  vá-

noční večírky a copánky pro rebelské párty. 
Jednomu oku neunikly ani papírové a riflo-
vé ozdoby, které naši žáci vytvořili v rámci 
současného trendu recyklování. Na  výro-
bu ozdob do  vlasů žáci použili starý papír 
a obnošené rifle. Vyrobit z těchto materiálů 
ozdoby, které jsou součástí společenských 
účesů nebylo jednoduché, ale žáci všech 
ročníků oboru kadeřník to zvládli bravurně. 
Ocenili to i návštěvníci vánoční výstavy, kte-
ří se v našem selfie koutku s těmito ozdoba-
mi fotili.

Kolektiv oboru kadeřník

Floristi
(Třebíč 23. 1. 2024)

Na dny otevřených dveří si žáci oboru 
florista společně s  vyučujícími ODV paní 
Šúterikovou, Dokulilovou a Zimovou připra-
vili výstavku laděnou do jarních tónů a barev. 
Nachystali jsme květinové vazby osázené 
petrklíči a narciskami, zdobené nádoby, hy-
acinty ve  voskové krustě přizdobené mašlí, 
flowerboxy s řezanými květinami, květinové 
vazby v manžetě a zdobenou figurínu, která 
byla dominantou celé výstavky.

F3

Cukráři
Firma POEX z Velkého Meziříčí, která se před-
ně zaměřuje na výrobu drobných cukrovinek, 
úpravu suchých plodů, oříšků, apod. přijala 
pozvání cukrářů na náš den otevřených dve-
ří. Přijeli za námi i pověření zaměstnanci ze 
zámku Valeč, jenž poskytuje komplexní uby-
tovací, stravovací a wellness služby.

Zároveň naše žákyně ve  vestibulu  školy 
nabízely k  prodeji palačinky nebo domácí 
zmrzlinu v čerstvě upečené oplatce. 

kolektiv UOV oboru cukrář
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D E ND E N OTE V ŘEN ÝCH DV EŘÍOTE V ŘEN ÝCH DV EŘÍ
Prváci z grafické dílny opět v akci

Lednového dne otevřených dveří se tento-
krát zúčastnili žáci grafické dílny z  první-
ho ročníku. Jako vždy nechyběl fotokout, 
u  kterého se snažili vystřídat všichni, aby 
se s  ním naučili pracovat. Ostatní  předvá-
děli, jak se tvoří leták. Na dalším stanovišti 
jste se mohli potkat s žáky, kteří předváděli 
stroje - laserový gravírovací stroj, vyšívací 
stroj, 3D tisk a 3D pero, současně s ručními 
pracemi jako jsou moderní kaligrafie a kres-
ba tužkou přes světelnou podložku.

„Během tohoto dne jsme měli zajímavou 
přednášku grafičky Denisy Mrňové o tvorbě 
loga. Povídala nám o  svém podnikání, jak 
tvoří ona svá loga, jaký je její postup prá-
ce, co pomáhá při komunikaci se zákazní-
kem. V prezentaci nám ukázala její návrhy. 
Přednáška se nám líbila,“ okomentovali den 
otevřených dveří žáci prvních ročníků.

Petra Veselá, Stanislav Graf  (RG1)

Kadeřníci

Učební obor kadeřník prezentovali žáci 3. 
ročníku. O obor byl z řad veřejnosti velký zá-
jem, stejně tak o naše nabízené služby - zaplé-
tání copů a masáž rukou. Obdivu neunikla ani 
výstava Barber pomůcek, hlavně tedy břitvy, 
které se zalekl nejeden muž. Součástí tohoto 
dne byly přednášky firem spolupracujících 
s naší školou: Navštívili nás Lucie Bartůňková 
za firmu Matrix a Ondřej Suchý za firmu Bema. 
Firmy se představily žákům 1. ročníku a také 
veřejnosti.

UOV oboru kadeřník
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S O U T Ě Ž ES O U T Ě Ž E

Brněnské zrcadlo
(Brno 25. 1. 2024)
Možnost zúčastnit se kadeřnické soutěže 

„Brněnské zrcadlo“ byl velký zážitek! Soutěžní 
klání se uskutečnilo v  pánské kategorii 
na  téma Crop střih, v  dámské kategorii byl 
tématem střih Curtain bangs. Poděkování 

patří za  ochotu a  trpělivost při přípravě na-
šim modelům. Soutěž nám dala spoustu zku-
šeností a  oba nás hodně posunula v  našich 
dovednostech.

Danča a Honza (KA2)

Úspěch našich studentů v okresním 
kole soutěže v anglickém jazyce

Naše škola opět ve  spolupráci s  DDM 
Třebíč hostila okresní kola soutěží v an-
glickém a  německém jazyce. V  katego-
rii III. C odborných středních škol jsme 
díky prvnímu místu Terezy Berkové ze 
třídy CR3 slavili po  roce úspěch a  bu-
deme mít zastoupení v  krajském kole 
soutěže. Tím úspěchy v  této kategorii 
nekončí. Petr Kalců z  OA2B si odnesl 
třetí místo z celkově deseti soutěžících. 

Kategorii III. A  určené gymnáziím ovládly 
na prvních dvou místech studentky Gymnázia 
Třebíč. V německém jazyce si vítězství odvezl 
student GYMSOŠ Moravské Budějovice Tomáš 
Fryč. Naše studentka Tereza Berková, vítězka 
soutěže v  angličtině, reprezentovala školu 
i v němčině a umístila se na 5. místě, na 7. mís-
tě se umístila Lucie Kselíková z OA3A.

Ing. Simona Hlaváčková

Finanční 
gramotnost

Všichni žáci 1. a  2. ročníků oboru obchodní 
akademie se každoročně účastní celorepubli-
kové soutěže Finanční gramotnost. V 1. polo-
letí všichni žáci plnili úkoly školního kola a 3 
nejlepší z  nich pak postoupili do  kola okres-
ního: Adéla Havlíčková z  OA1B, Adam Ferkl 
z OA2B a Vítek Vlčan z OA2C. V okresním kole 
bojovali statečně a  umístili se na  2. místě 
za Gymnáziem Třebíč. Na postup do krajské-
ho kola to však nestačilo. Děkujeme za repre-
zentaci školy všem třem soutěžícím.

Ing. Hana Krátká
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Kalibr Cup
(Lanškroun 8. 2. 2024)
Jedná se o soutěž žáků středních škol v kos-
metické a  kadeřnické tvorbě, která se dělí 
na kategorie: účesová tvorba, make-up, nail-

-art, body-art. Všechny kategorie měly stej-
né téma, a  to - Steampunková jízda. Téma 
velice kreativní a  těžké, ve  kterém  soutěžící 
museli zapojit notnou dávku fantazie. Naši 
školu reprezentovala žákyně druhého roční-
ku Veronika Rousová, která obsadila krásné 
4. místo, z  celkového počtu 32 soutěžících. 
Soutěž byla také inspirací pro modelku sou-
těžního účesu Natálii, kadeřnici z 1. ročníku.

A co nám k  tomu řekla samotná soutěžící 
Veronika? ,,Byla to pro mě obrovská zkuše-
nost. Jsem ráda, že jsem se soutěže zúčast-
nila, do budoucna se těším na další podobné 
příležitosti.“

UOV oboru kadeřník

Discover EU
Studenti ze třídy CR4 Lucie 
Štolová & Jiří Polehla vy-
hráli v  soutěži Discover EU 
jízdenku po  celé Evropské 
unii. Jedná se o  jízdenku 
na  7 libovolných dní  pro  ja-
kýkoliv počet navštívených 
zemí a  studentskou kartu 
s  velkou slevou na  ubyto-
vání, stravování a  kulturní 
akce. Pro získání výhry  se 
museli zájemci včas regist-
rovat a  správně odpovědět 
v  on-line vědomostním kví-
zu nejen o  EU. Discover EU 
je akce programu Erasmus+, 
která nabízí příležitost cesto-
vat po Evropě pro jednotlivce i skupiny a byla 
účastníkům  představena při klání  Rozhoduj 
o  Evropě. Soutěž je určena pro mladé lidi ži-
jící v  celé Evropské unii a  celou jejich cestu 

můžete sledovat na  instagramu pod hash-
tagem #DiscoverEu.

Lucie Štolová,  
Jiří Polehla (CR4)

Ourregion aneb Vysočinou do Evropy
V únoru proběhlo školní kolo soutěže 
OURREGION, které absolvovali žáci 
oboru cestovní ruch s  výjimkou ma-
turitního ročníku. Samozřejmě soutěž 
byla otevřena i pro další zájemce. Sérii 
otázek z reálií Kraje Vysočina nejlépe 
zvládla děvčata ze třídy CR2 Kateřina 
Bobková a  Antonie Černá a  student 
CR3 Marek Svoboda. Dvojice děv-
čat bude reprezentovat naší školu 
na  krajském kole soutěže, které se 
uskuteční dne 27. března 2024 na  KÚ 
v  Jihlavě. Držme jim palce, ať v  této 
náročné soutěži obstojí co nejlépe.

Ing. Daniela Vitásková

Zeměpisná 
olympiáda
(Třebíč leden 2024)

Na konci ledna učitelé zeměpisu pod taktov-
kou Mgr. Aleše Čurdy připravili pro studenty 
školní kolo Zeměpisné olympiády. Soutěže se 
zúčastnily dvě desítky studentů napříč všemi 
obory CR, HT i  OA. Prvních 5 úspěšných ře-
šitelů zároveň postoupilo do  okresního kola, 
které se konalo 21. 2. 2024 na  ZŠ Benešova 
v  Třebíči. V  těžké konkurenci gymnazistů se 
naši studenti umístili na  pěkném 14. až 18. 
místě.

Ing. Daniela Vitásková
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S T U D E N T IS T U D E N T I
Příští léto 1991 (2. část)

***

Psal jsem mu každý den. Charlie se někdy 
neozval i  tři dny. Dělal jsem si starosti. A to 
jsem ještě netušil, že se od února neozve vů-
bec. Snažil jsem se s  ním navázat kontakt. 
Nic. Musel jsem vydržet do července.

1. července. Konečně. Už se nemůžu do-
čkat. Celou cestu jsem si pouštěl kazety se 
skupinou Kiss ve  svém walkmanu. Koukal 
jsem se z  okénka na  míhající krajinu. Měl 
jsem na Charlieho tolik otázek. Někdy mi to 
nedalo spát. Proč si se mnou přestal psát? 
Otravuji ho? Zapomněl na  mě? Dojeli jsme 
před jeho dům. Vyletěl jsem z  auta. Málem 
jsem zakopl, jak jsem běžel. Začal jsem zvo-
nit jako smyslů zbavený. Nic. Už jsem chtěl 
zvonit znovu, když v  tu chvíli mi otevřela 
jeho máma.

„Williame -“ „Dobrý den! Je Charlie doma?“ 
skočil jsem jí do řeči. Ona nic neřekla, jen mě 

pohybem ruky pozvala dál. Věnoval jsem 
jí zmatený pohled, ale šel jsem dovnitř. 
„Williame, co kdybys šel do Charlieho poko-
je? Za chvíli tam přijdu. Musím ti něco říct.“

Nic jsem nenamítal. Bylo to divné. Trochu 
jsem se bál se na něco zeptat. Paní Evansová 
vypadala, jako by týden nespala. Napadlo 
mě, že se třeba Charlieho rodiče rozvedli. Už 
minulý rok jim to neklapalo. Třeba Charlie by-
dlí se svým otcem... Došel jsem do Charlieho 
pokoje a sedl si na jeho postel. Hned jsem se 
zvedl, protože jsem ucítil, že sedím na  ně-
čem tvrdém. Bylo to pod peřinou. Knížka. 
Vzal jsem ji do rukou. Otevřel jsem ji. Po pře-
čtení pár stránek jsem zjistil, že je to deník. 
Úsměv mi přeletěl po tváři, když jsem si vši-
ml, jak hezky o mně píše. Došel jsem v dení-
ku k  datu, kdy byl Charlie celý týden pryč. 
Nikdy mi neřekl, na  jakém výletě tehdy byl. 
Vím, že se to nemá, ale moje zvědavost byla 
větší, než byl hlas mého svědomí.

„29. července. Chemoterapie. Už zase. 
Slíbil jsem Willovi, že s  ním pojedu na  kole, 
ale mám pocit, že si zde ještě chvíli pobudu.“

Zatajil se mi dech. Charlie a  chemotera-
pie? Proč? Hlavou se mi honily tisíce otázek. 
Třesoucíma se rukama jsem listoval v dení-
ku. Všechny ty „výlety“ byly lež. Došel jsem 
k  poslednímu zápisu z  ledna tohoto roku. 
Vtom jsem uslyšel jemné zaťukání a  oteví-
rání dveří. Paní Evansová si ke mně pomalu 
přisedla. Chvíli jsme seděli mlčky.

„Proč ty zápisky v lednu končí?“ řekl jsem 
pak do ticha a cítil jsem slanou vodu stéka-
jící po tvářích. Paní Evansové se také leskly 
oči, když odvětila: „Měl rakovinu plic.“ Ucítil 
jsem dvě paže, jak mě svírají. Slyšel jsem ti-
ché vzlyky.

Je pryč. Navždy...

Tereza Fialová (RGF1)

Maturitní ples třídy HT4
(Třebíč 24. 2. 2024)
Po dlouhých přípravách, trénování a domlou-
vání nadešel pro naši třídu HT4 den D. Konal 
se totiž náš maturitní ples, jenž měl tu čest 
hostit třebíčský hotel Atom.

V  hotelu jsme dostali možnost vyzdobit 
si sál podle vlastních představ a  připravit 

občerstvení, kterým jsme částečně předvedli 
svůj gastronomický um. Následovaly osobní 
přípravy, abychom večer na  červeném ko-
berci vypadali jako třída nádherných děvčat 
a neodolatelných gentlemanů.

Večerem nás provedla energická a  nena-
hraditelná kapela The Feet a výřečný a vtipný 

moderátor Dominik Kříž. Všichni přítomní 
měli možnost koupit si naši tombolu, navští-
vit fotokoutek a vychutnat si drinky při sledo-
vání našich velkých okamžiků.

Každý jsme si užili svých pár minut slávy, 
při kterých jsme byli představeni, zavaleni 
hřejivým potleskem, zasypáni barevnými 

konfetami a šerpováni 
na maturanty.

Nádherný večer 
vyvrcholil o  půlnoci 
naším těžce vypraco-
vaným a  vypilovaným 
půlnočním překva-
pením, které bylo ori-
ginální nejen velkým 
počtem dárků, ale také 
živelností. Zazněly hity 
jako Abba, také se ob-
jevily scénky z  filmů, 
a  to méně známých 
i  kultovních. Zkrátka 
byla legrace.

Byl to pro nás neza-
pomenutelný večer, 
který si poneseme na-
vždy v srdci. Tímto by-
chom chtěli poděkovat 
všem, kteří nás přišli 
podpořit a  pomoh-
li nám vytvořit tuto 
úžasnou a neopakova-
telnou atmosféru.

Petra Krčálová, 
Jana Uhrová (HT4)
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Skryté příběhy a třebíčský hrdina
Slyšeli jste někdy o  aplikaci Skryté příběhy? 
Ne? Tak to je načase, aby se to změnilo. V apli-
kaci najdete přes 260 skrytých příběhů z celé 
České republiky,  a  2 příběhy jsou dokonce 
i z Třebíče. Každý příběh je například na téma 
nějaké důležité události z historie nebo o ně-
jaké významné osobnosti. Já jsem o  této 
aplikaci poprvé slyšela v hodině průvodcová-
ní a velice mě zaujala. V článku bych ráda zmí-
nila svou zkušenost s aplikací, a to konkrétně 
s  příběhem: Pátrání po  zachránci. Jsem ve-
doucí ve 4. oddílu Lekníny, což je skautský od-
díl, kde vedeme děti od 5 do 15 let. Schůzky 
máme každý pátek a  zrovna první ledno-
vý pátek jsem měla schůzku na  starosti já. 
Rozhodla jsem se, že si vyzkoušíme právě tra-
su Pátrání po zachránci, která je o Antonínu 
Kalinovi. Nastal den schůzky a  já jsem se 
společně s  dětmi vydala po  trase  příběhu. 
Cesta  má 7 stanovišť a  na  každém stanoviš-
ti si pustíte nahrávku, která vás do  příběhu 
zcela vtáhne. V nahrávce se také dozvíte úkol, 
který musíte splnit, abyste se mohli dostat 

na další stanoviště, je vám k dispozici i mapa 
s  trasou. Délka cesty čítá  4,3 km a  měla by 
vám zabrat 1 hodinu a 45 minut. Nám zabrala 
přes 2 hodiny, ale důvodem bylo, že dvaceti-
členná skupina jde a plní úkoly holt pomaleji, 
než rodina se třemi dětmi. Všechny stanoviš-
tě jsme úspěšně splnili a zpětná vazba od dětí 
byla skvělá. Některé děti mi hned s nadšením 
řekly, že na  Antonína Kalinu udělají referát 
do školy, jako na významnou osobnost. Nebo 
chtěly vědět, jak se do  aplikace dostat, aby 
si mohli zahrát i  ostatní příběhy se svými 
rodiči. Moje hodnocení  aplikace  je také veli-
ce pozitivní. Byl skvělý nápad udělat příběh 
i na téma Antonína Kaliny, protože to byl ve-
lice významný člověk, který byl obrovským 
hrdinou a  zaslouží si, aby se o  něm mluvilo. 
V koncentračním táboře Buchenwald zachrá-
nil přes 900 židovských dětí a to je obrovské 
hrdinství. Chci vám aplikaci doporučit a  dá-
vám jí 10/10. Pokud nevíte, co zrovna podnik-
nout, ať už jste v Třebíči, Praze, Jihlavě, Brně 
nebo kdekoliv, kde je nějaký skrytý příběh, 

zpestřete si tímto svůj čas a určitě nebudete 
litovat. Je přece skvělé dozvědět se něco no-
vého a rozšířit si tak své vědomosti. 

Viktorie Urbánková (CR4)

Grafici a designéři na workshopu
(Třebíč  29. 1. 2024)
I v  letošním školním roce probíhaly workshopy v  třebíčském muzeum. Nejprve se 
ve dvou skupinách vystřídali žáci třetího ročníku oboru designér v reklamě, kteří si 
vyráběli ruční papír a vazbu V1. V další etapě čekala výroba vazby V8 na reprodukční 
grafiky třetího ročníku. Výrobky se povedly!

UOV grafická dílna
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Exkurze – u profesionálního floristy Petra Matušky
(Brno 17. 1. 2023)
Žáci třetího ročníku oboru florista navštívi-
li s  učiteli odborného výcviku  květinářství 
v Brně, a to konkrétně u profesionálního flo-
risty Petra Matušky. Zažili  jsme komentova-
nou prohlídku, při níž nám paní  Matušková 
(Matuškova manželka  a  zároveň odpovědná 
osoba za prodejnu) popsala svůj (a manželův) 
způsob podnikání. Zmínila  také, jak probíhá 

komunikace se zákazníkem nebo  kde a  ja-
kým způsobem objednávají květiny. Dále 
jsme měli také příležitost k nákupu květin či 
dekorací, ale například i  parfému a  toaletní 
vody Matuškovy vlastní značky.

Exkurze byla velice inspirativní a  poskytla 
nám cenné rady do vlastní praxe.

Lucie Koblížková,  
Pavlína Hájková (F3)
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S P O L U P R Á C ES P O L U P R Á C E
Návštěva, která přijela na kole
(září)
V září došlo k realizaci setkání žáků naší školy 
a studentů ze školy Leipzig Kolleg z Německa 
v rámci eTwinningového projektu Cycling for 
Future. Cílem projektu bylo podpořit přede-
vším městskou cyklistickou dopravu a zvýšit 
povědomí o  udržitelné mobilitě. Studenti 

z  Lipska k  sobě hledali partnerskou školu, 
do  které by se vydali v  kombinaci vlakové 
a  cyklistické dopravy. Za  naši školu byly za-
pojené třídy OA2C a  CR4. Studenti těchto 
tříd se zhostili prezentací, provázení skupiny 
po Třebíči, ale především se účastnili diskuzí 
k  tématu cyklistické dopravy. Doufáme, že 

stojany na  kola, které byly během projektu 
instalovány na  dvoře budovy B, nebudou 
na  jaře a  do  budoucna zet prázdnotou, ale 
studenti a učitelé si jako dopravní prostředek 
pro cestu do školy vyberou kolo.

Mgr. Zuzana Kratinová

S fotokoutkem na mistroství světa v biatlonu v NMNM
(Nové Město na Moravě 18. 2. 2024)
Žáci oboru designér v reklamě a re-
produkční grafik vyjeli ve  dnech 
11., 17. a  18. února s  fotokoutkem 
na  světový šampionát v  biatlonu 
do Nového Města na Moravě. Česká 
republika tento šampionát hostila 
po jedenácti letech. Fanoušci měli 
možnost nechat se vyfotit před klí-
čovacím pozadím s  biatlonovými 
motivy.

UOV grafická dílna
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Akce pro Nemocnici Třebíč
(Třebíč prosinec 2023)
Ve čtvrtek 7. prosince 2023 oživila radostné předvánoční období per-
sonálu Nemocnice Třebíč úžasná akce - adventní koncert v divadle 
Pasáž. V  rámci této události vystoupila cimbálová muzika Grajcar 
a k příjemné atmosféře přispěli i žáci oboru kuchař číšník 1-3. ročníku, 
kteří připravovali raut pro účastníky koncertu. Další takováto akce 
na sebe nenechala dlouho čekat a ve středu 13. prosince 2023 jsme 
se opět s žáky účastnili příprav a následné obsluhy na rautu též pro 
Nemocnici Třebíč, tentokrát při poradě primářů. Obě tyto akce byly 
pro naše žáky nejen vynikající příležitostí pro praktické využití jejich 
dovedností, ale zároveň jim příprava a  následná obsluha poskytla 
cenné zkušenosti.

UOV Adéla Dědičová

Valentýnské darování krve
(6. 2. 2024)
Žáci naší školy se mohli zúčastnit již tradič-
ního valentýnského darování krve. Celkem 
se sešlo 21 odvážných žáků z různých roč-
níků a oborů.

Po příchodu do  odběrového střediska 
v  třebíčské nemocnici každý z  nás dostal 
pořadové číslo, podrobný dotazník o  našem 
zdravotním stavu a  pár základních informa-
cí o průběhu darování krve. Po vyplnění do-
tazníků jsme podle vyvolávacího systému 
jednotlivě chodili na  odebrání vzorku krve, 
aby se zjistilo, zda splňujeme všechny nor-
my a  můžeme krev darovat. Ten, komu vy-
šly všechny hodnoty v  pořádku, se přesunul 
do  takzvané čajovny, kde bylo nachystané 
ovoce, pečivo a pití na doplnění energie před 
darováním krve.

Samotné darování krve trvá asi 7-10 minut, 
přičemž se standardně odebírá 450 ml krve. 
Z odběrové místnosti jsme s dobrým pocitem 
odcházeli odpočinout si a  doplnit si energii 

ve  formě sladkého nápoje, kávy a  oplatku 
z automatu.

Po celou dobu naší návštěvy se o nás pro-
fesionálně staral personál, který vytvářel pří-
jemnou atmosféru.

Nela Růžičková (HT4)
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S P O R TS P O R T
1. a 2. lyžařský kurz
(Karlov pod Pradědem 20. 1.–1. 2. 2024)
Na konci 1. pololetí jsme absolvovali 2 lyžařské 
kurzy v  Karlově pod Pradědem se třídami OA2C, 
OA2B a části OA1C. Lyžařské podmínky byly doko-
nalé a mohli jsme využít celý ski areál. Ubytovaní 
jsme byli v  hotelu Karlov, kde máme k  dispozici 
i  wellness. Studenti se zdokonalili v  lyžařských 
technikách a někteří poznali poprvé krásy lyžování. 
Snad nám počasí bude přát i v následujících letech.

Mgr. Vítězslav Svoboda

3. lyžařský kurz
(Karlov pod Pradědem 4.–8. 3. 2024)
Třída OA2A a část třídy OA1C, CR2 a HT2 uza-
vřely letošní sérii lyžařských kurzů.Ačkoliv 
sněhová předpověď nevypadala příliš opti-
misticky a po příjezdu to venku připomínalo 
více jaro než zimu, tak jsme přece jenom na-
šli v okolí lyžařský areál, který byl v provozu, 
a dojeli ke svahu pomocí skibusu, konkrétně 
na  sjezdovku Kopřivná. Ve  čtvrtek jsme mís-
to lyžáků obuli pohorky a vyrazili na nejvyšší 
horu Jeseníků Praděd. Tam jsme ještě pocíti-
li pravou zimu, jak se patří.

Mgr. Martin Homola

Okresní kolo 
ve futsale chlapců
(Třebíč 10. 11. 2023)

Na okresním kole ve  futsalu chlapců jsme 
obsadili 3. místo. Jedinou prohru jsme utrži-
li od  pořadatelů turnaje ze SPŠT. Děkujeme 
za  předvedenou hru a  reprezentaci školy. 
Příště ten postup do kraje třeba vyjde.

Mgr. Martin Homola

Futsalový turnaj 
dívek
(Brno 13. 12. 2023)

Na futsalovém turnaji dívek jsme první zápas 
prohrály  se studentkami ze SŠ  Merhautova 
Brno a  právě tento tým se stal  celkovým ví-
tězem turnaje. V  dalších kláních  se už naše 
děvčata rozehrála a  další dva zápasy dívky 
vyhrály. Z Brna jsme tedy společně dovezly 2. 
místo.

Děkujeme účastnícím za vzornou reprezen-
taci školy.

Mgr. Martin Homola



Zpravodaj My jsme OAHŠ vydává Obchodní akademie Dr. Albína Bráfa, Hotelová škola a Jazyková škola  
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Kurz běžeckého lyžování
(Krkonoše 27. 1–31. 1. 2024)

Žáci z  OA3B-SPM 
si užili kurz bě-
žeckého lyžování 
v  Krkonoších. Po  ce-
lou dobu nám počasí 
přálo, a  tak jsme si 
o  to víc mohli užívat 
výhledů do  krajiny. 
Zvládli jsme přes 
60 km a naštěstí jsme 
nemuseli ani jednou 
sundávat běžky kvů-
li nedostatku sněhu. 
Trasy byly na  hřebe-
nech hezky uprave-
né, a  tak jsme měli 
ideální podmínky 
k  trénování klasické 
techniky běžeckého 
lyžování.
Mgr. Martin Homola

Okresní kolo ve florbalu dívek
(Třebíč 4. 12. 2023)
Na začátku prosince se naše žákyně zúčastnily okresního kola 
soutěže ve  florbalu Subterra Cup. Našimi soupeři byly žákyně 
škol SŠ stavební Třebíč a APPP Třebíč. Holky bojovaly ze všech 
sil a do poslední chvíle nebylo jasné, kdo vyhraje. Poslední roz-
hodující zápas s APPP Třebíč skončil remízou 2:2! Nakonec roz-
hodl brankový rozdíl ze všech turnajů ve prospěch APPP Třebíč. 
Naše žákyně si tudíž odnesly krásné 2. místo. Děkujeme za skvě-
lý výkon, do poslední vteřiny to byl napínavý turnaj a gratuluje-
me ke krásnému umístění v této soutěži.

Mgr. Ludmila 
Ježková

Okresní kolo 
chlapců ve florbale
(Třebíč 12. 12. 2023)

3 remízy a 1 prohra. To je bilance našich žáků, 
kteří se zúčastnili okresního kola ve  florba-
le. Všechny 3 remízy byly uhrány s  gymnázii 
(Gymnázium Třebíč, Katolické gymnázium 
Třebíč, Gymnázium Moravské Budějovice) 
a  jedna prohra s  celkovým vítězem turnaje 
SPŠT Třebíč. Nakonec nám to stačilo pouze 
na 4. místo. Děkujeme všem reprezentantům 
školy za předvedenou hru.

Mgr. Martin Homola


